
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 29. november 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 91
Vil ministeren bekræfte, at
a) følgende tekst, fra Vejledning om lokalplanlægning, pkt. 2.3.2.2, 3. nederste afsnit 
på side 49, hvor der står at ” Erfaringsmæssigt overgår mange af disse boliger ad 
åre til ‘almindelige boliger” , må forstås således, at disse boligers tilstedeværelse er en 
kendsgerning der må accepteres, uanset at en oprindelig tilknytning mellem beboelse og 
erhverv på samme ejendom ikke længere er til stede, og
b) at det ikke vil være i strid med grundlovens § 73, om ejendomsrettens ukrænkelighed, 
hvis en kommune passivt har ladet sådanne ejendomme bebo igennem en periode på 
15-25 år, og først derefter vælger at nedlægge forbud imod fortsat beboelse af sådanne 
ejendomme, som ikke fungerer som portnerboliger?

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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